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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. július 27. -én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor polgármester 
 Bálint Andrea képviselő 
 Mlinkó Nándor képviselő 
  Fehér Melinda képviselő 
  Hrtyán Péter képviselő 
  Kalmárné Fekete Anna képviselő 
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
     
 
Szabó Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, és 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 6 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Mlinkó Nándor képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Mlinkó Nándor képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 

1./ Megüresedett képviselői hely betöltése, új képviselő eskütétele. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
2./ Alpolgármester/ alpolgármesterek választása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
3./ Közvilágítás korszerűsítési ajánlat megtárgyalása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
4./” Torkos fesztivál” -on történő részvételi lehetőség megtárgyalása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
5./A Vanyarci Haluskafesztivállal kapcsolatos elképzelések véglegesítése. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 
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Szabó Sándor: 
Az előző ülésünkön Kalmárné Fekete Anna sajnos nem volt jelen, de Jakus Mihály HVB 
elnök ismertette, hogy a polgármesterré történő választásom okán megüresedett képviselő 
hely betöltésére a 2019 október 13.án megtartott önkormányzati képviselő választáson a 
következő legtöbb szavazatot Kalmárné Fekete Anna kapta, így a képviselő hely betöltésére 
most ő jogosult. 
Üdvözlőm képviselő asszonyt sorainkban, és most felkérem a testület tagjait, hogy a 
képviselői eskü letételéhez mindannyian álljunk fel. 
 

Kalmárné Fekete Anna képviselő az esküt letette és erről esküokmányt írt alá. 
 

(Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

2./ Alpolgármester/ alpolgármesterek választása. 
 
Szabó Sándor: 
A Szervezeti és Működési Szabályzatunkat annak érdekében, hogy a polgármesteri teendőket 
el tudjuk látni az időközi választásig, nemrégiben módosítani kellett. Jelenleg az 
alpolgármesteri tisztség főállásban történő ellátása szerepel benne. Önök előtt van a jelenlegi 
módosításra elkészített rendelettervezet, melyben az szerepel, hogy a képviselő testület 
társadalmi megbízatású alpolgármestert választ, alpolgármestereket választhat. 
Amennyiben a rendelettervezethez nincs hozzászólás, vagy javaslat, úgy kérem 
jóváhagyásukat. 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő testülete 6 igen szavazattal megalkotta az 
5/2022 (VII.27.) Önkormányzati rendeletét,  

a Vanyarc Községi Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 9/2019 
(XII.5.) számú rendeletének módosításáról. 

 
(a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Szabó Sándor: 
Az alpolgármester személyére a polgármester tesz javaslatot, így szeretném, ha a képviselő 
testület jóváhagyná, hogy két alpolgármester segítse munkámat, Bálint Andrea és Kalmárné 
Fekete Anna. 
 
Hrtyán Péter: 
Támogatom a két jelöltet, de kérem, hogy az érintettek is mondják el a véleményüket. 
 
Fehér Melinda: 
Támogatom mindkettőt, ha együtt tudnak dolgozni. 
 
Mlinkó Nándor: 
Kalmárné Fekete Anna jelölését nem támogatom, hiszen ő most is az önkormányzatnál 
dolgozik, így nem látom, hogy lenne olyan feladat, amit alpolgármesterként kellene ellátnia. 
 
Bálint Andrea: 
Tiszteletben tartom, és elfogadom, hogy két alpolgármestert válasszon a testület. Nekem még 
nem kellett együtt dolgozni senkivel, de bele fogok állni a közös munkába megválasztásom 
esetén. Hogy ez a gyakorlatban mit fog magával hozni azt nem tudom, de meg fogom 
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próbálni, és minden erőmmel azon leszek, hogy együtt tudjunk dolgozni. A felkérést 
elfogadom. 
Kalmárné Fekete Anna: 
Köszönöm a felkérést, elfogadom. Amennyiben megválasztanak szerintem fogunk tudni 
együtt dolgozni. 
 
Szabó Sándor: 
Az SZMSZ szabályai szerint a titkos szavazást a Vagyonnyilatkozat vizsgáló és ügyrendi 
bizottság tagjai bonyolítják le. Felkérem a bizottság jelen lévő tagjait Mlinkó Nándor elnök 
urat és Hrtyán Péter bizottsági tagot a titkos szavazás lebonyolítására. 
 

a szavazás idejére szünetet rendelek el 
 

-szünet- 
 

Mlinkó Nándor: 
Ismertetem a szavazás eredményét. Bálint Andrea 6 igen szavazatot kapott, Kalmárné Fekete 
Anna 4 igen szavazatot kapott. 
 
Szabó Sándor: 
Megállapítom, hogy a képviselő testület Bálint Andreát 6 igen szavazattal alpolgármesterré 
megválasztotta. 
Megállapítom, hogy a képviselő testület Kalmárné Fekete Annát 4 igen szavazattal 
alpolgármesterré megválasztotta. 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

34/2022.( VII..27.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármester megválasztása / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Bálint Andreát alpolgármesterré 
választotta. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

35/2022.( VII.27.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármester megválasztása / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kalmárné Fekete Annát 
alpolgármesterré választotta. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 
 



 - 5 -

Szabó Sándor: 
Felkérem a megválasztott alpolgármestereket, hogy mint alpolgármesterek tegyék le az esküt, 
a képviselő testület előtt. 
 

Bálint Andrea, és Kalmárné Fekete Anna alpolgármesterek az esküt letették. 
 
Szabó Sándor: 
Az alpolgármesterek tiszteletdíjáról, illetve költségtérítésükről a következő ülésünkön hozzuk 
meg a döntést. 
 
3./ Közvilágítás korszerűsítési ajánlat megtárgyalása. 
 
Szabó Sándor: 
A számítások alapján a korszerű lámpatestek sokkal kevesebb energiát fogyasztanak majd, 
így a megtakarításból a lámpatestek megelőlegezett vételárát részletekben tudnánk kifizetni. 
A szerződés szerint 15 év alatt tudnánk a teljes bekerülési költséget visszafizetni, de 
lényegében anyagi szempontból mindegy, hogy a magasabb energiaköltséget fizetjük, vagy az 
alacsonyabb számlaösszeg mellé a törlesztőrészleteket is. Elméletileg ugyan annyi lenne a 
havi költség. 
 
Mlinkó Nándor: 
Támogatom a javaslatot, de a döntés előtt látni szeretném az alátámasztó dokumentumokat és 
a szerződést. Ha ezek elkészültek, akkor lehet dönteni. 
 
Szabó Sándor: 
Rendben, akkor ezt újra tárgyaljuk a szerződés aláírása előtt. 
 

4./” Torkos fesztivál” -on történő részvételi lehetőség megtárgyalása. 
 

Szabó Sándor: 
Mint azt tudják ez egy közös rendezvény lesz, tehát az alapanyagot megkapják, nekünk a 
főzést, meg a helyet kell megszervezni. A kész ételt 600 forintért lehet eladni, és a bevétel 
teljes egészében az önkormányzaté marad. Minden képviselő segítségére számítok. A sátrak, 
és a padok megvannak, azokat a helyszínre szállítjuk előző nap, és berendezzük. Remélem 
sikerül mindent időben elvégezni, és az időjárás is kedvez majd. 
 
Bálint Andrea: 
Lesz-e lehetőség, hogy mást is árusítsunk, vagy csak az általuk biztosított alapanyagot lehet 
megfőzni, és értékesíteni? 
 
Szabó Sándor: 
Erre most nem tudok egyértelműen válaszolni, de szerintem lehetséges. Meg kell kérdezni, és 
annak ismeretében szervezzünk rá, hogy pontosan mit válaszolnak. 
 

5./A Vanyarci Haluskafesztivállal kapcsolatos elképzelések véglegesítése. 
 

Szabó Sándor: 
A legutóbbi megbeszélésünk óta, nem igen tudtunk dűlőre jutni a szervezővel, azaz Terikével. 
Szerinte a műsor nem alku téma, a maga részéről ragaszkodik a hagyományos” tiszta forrás-
hoz” Ez azt jelenti, hogy nincs nagy fellépő, kizárólag hagyományőrző csoportok, főleg 
szlovák nemzetiségi műsorok. Mivel a fellépők útiköltségét a Szlovák Régió fizeti, bár itt pár 
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százezer forintról beszélünk, úgyhogy nem ez az ok. Az Önkormányzatnak kellene továbbra 
is megelőlegezni a rendezvény teljes költségét, azaz a mobil WC-ket, a népi játékosok, a 
lovaglást, a póni hintóst, és a többi kiadást, a teljes rezsiköltséget, (víz, villany, szennyvíz) 
valamint az alapanyagot, amiből a Vanyarcaiak haluskát főznek és megvendégelik az összes 
fellépőt, és kísérőt. Terike döntött abban is, hogy a haluska támogatójegy ára 1000 forint lesz, 
melyből 750 forintot adunk vissza a főző csapatoknak, kivéve persze a Vanyarci csapatot, 
akiktől ugye mind az 1000 forint önkormányzati bevétel. 
A 2019. évi haluska volt mindezidáig a legnagyobb látogatottságú, ahol összesen 4700 jegyet 
adtak el, így a költségek levonása után a rendezvény nullára ki tudta hozni magát, illetve pár 
százezer forintos ráfizetés akkor is volt, de nem túl jelentős. 
Mivel a haluskafesztivál már Vanyarc védjegyévé vált, így igazából nem is a veszteség a 
probléma, hanem az, hogy az önkormányzatnak szinte semmilyen beleszólása nincs az 
eseményekbe. Olyan mintha a Szlovák régió szervezne egy nagyszabású rendezvényt, aminek 
a költségeit az önkormányzat állja, a tevőleges munkát (ami nem kevés) pedig a település 
lakói végeznék ingyen. A 2022. év pedig egyrészt nagyon bizonytalan, a vírus miatt, másrészt 
a bekerülési költség közel a duplája a 2019.évi fesztiválnak. A kialakult válság és infláció 
pedig már most előrevetíti, hogy csökken a vásárlóerő, tehát nem számíthatunk arra, hogy a 
rendezvény eltartja magát, szinte biztos a jelentős ráfizetés. 
 
Bálint Andrea: 
Tudom, hogy évek óta a megrendezés gyakorlata ez volt, de soha nem láttuk tisztán, hogy ez 
mennyibe kerül, és hogy igazából ki a szervező. Azt gondolom, hogy ez így nagyon 
egyoldalú, és az, hogy emberek napokon keresztül ingyen dolgoznak, arra egyre kevesebben 
lesznek vevők. Az idősek már nem tudnak majd jönni, a fiatalok számára pedig már 
egyáltalán nem vonzó. Tehát megint fordítva ülünk a lovon, és megyünk az események után. 
A fesztivál már meghirdetésre került, a szervezőket összehívták, nem nagyon tudom 
elképzelni, hogy le tudnánk mondani, de ebben a formában jövőre már nem szabad 
megszervezni. 
 
Szabó Sándor: 
Ez pontosan így van. Az előző ülésünkön kértünk egy kimutatást a költségekről, de azóta sem 
kaptunk semmit. Nem akarom elvitatni senki érdemeit, de ez így nem mehet tovább, még ha 
ebben az évben nem is tudunk sokat változtatni. Az biztos, hogy senkit nem fogok kötelezni 
arra, hogy egész nap jegyet áruljon, vagy sátrat építsen, padokat hordjon. Ha vannak 
önkéntesek a feladatra, akkor örülünk, de ez nem tartható ebben a formában. 
 
Mielőtt az ülést bezárnánk, van még egy feladatunk. A szociális tűzifa pályázat benyújtásáról 
szóló döntés. 
Gondolom mindenki egyetért abban, hogy a pályázatot ebben az évben is be kell nyújtani. 
 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

 
36/2022.( VII.27.) számú képviselő-testületi határozata: 

/ Szociális tűzifa pályázat benyújtásáról szóló döntés / 
 

 
1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
pályázatot nyújt be szociális tűzifa támogatásra a pályázható maximális,  
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azaz 152 m3mennyiségre. Az ehhez szükséges 193.040 forint összegű önrészt vállalja, és 
nyilatkozik arról, hogy az önrész összege költségvetésében rendelkezésére áll. Nyilatkozik 
továbbá, hogy sikeres pályázat esetén a támogatottaktól semmiféle ellenszolgáltatást nem kér. 
 
Határidő : folyamatos 
Felelős :polgármester 
 
 

Mivel több napirendi pont nincs, így a polgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

polgármester           jegyző 
 
 

----------------------------------------------------- 
Mlinkó Nándor 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 


